
Protokół nr XL/2023
z sesji Rady Powiatu Chodzieskiego,

która odbyła się w dniu 6 lutego 2023 r.
w Młodzieżowym Domu Kultury w Chodzieży

Obrady XL sesji Rady Powiatu Chodzieskiego w dniu 6 lutego 2023 r. rozpoczęto       
o godz. 10:10, a zakończono o godz. 10:55 tego samego dnia.                                                    
W posiedzeniu wzięło udział 16 radnych.                                                                                    
Obecni:                                                                                                                                          
1. Ewa Burzyńska 
2. Kinga Buszkiewicz 
3. Roman Chmara 
4. Dariusz Gapiński 
5. Julian Hermaszczuk 
6. Mirosław Juraszek 
7. Tomasz Kaczuba 
8. Mateusz Krojenka 
9. Barbara Ksycka 
10. Remigiusz Nowak 
11. Dariusz Rybarczyk 
12. Waldemar Straczycki 
13. Stanisław Tadej
14. Adrian Urbański 
15. Mariusz Witczuk 
16. Jakub Wójcik
17. Franciszek Wyrwa 

1. Otwarcie sesji.
Przewodniczący Rady Powiatu Waldemar Straczycki powitał przybyłych na sesję gości          
i o godz. 10:10 otworzył XL sesję  Następnie poinformował, że dzisiejsza sesja została 
zwołana w trybie nadzwyczajnym i porządek został radnym dostarczony.                                 

                                                                                                                                                       
2. Stwierdzenie prawomocności obrad.
Następnie Przewodniczący Rady Powiatu Waldemar Straczycki poprosił radnych                    
o sprawdzenie quorum i stwierdził, iż w sesji  bierze udział 16 radnych.                                    
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.                                         

                                                                                                                                                 
Przystąpiono do realizacji kolejnego punktu porządku posiedzenia.                                           
3. Przedstawienie porządku obrad.                                                                                           
Przewodniczący Rady Powiatu Waldemar Straczycki poinformował, że porządek obrad został
radnym dostarczony. Następnie stwierdził, że na posiedzeniach komisji, które odbyły się 
przed sesją padł wniosek o nierozpatrywanie w dniu dzisiejszym w punkcie 6. lit. c projektu 
uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy komisji Rady Powiatu Chodzieskiego na rok 
2023. Stąd złożył wniosek o nierozpatrywanie tego punktu i poddał ten wniosek o zmianę 
porządku posiedzenia poprzez wykreślnie z porządku projektu uchwały w sprawie 
zatwierdzenia planów pracy komisji Rady Powiatu Chodzieskiego na rok 2023 pod 
głosowanie. 
Głosowano w sprawie:
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zmiany porządku posiedzenia poprzez wykreślnie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia 
planów pracy komisji Rady Powiatu Chodzieskiego na rok 2023. 
Wyniki głosowania
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (16)
Ewa Burzyńska, Kinga Buszkiewicz, Roman Chmara, Dariusz Gapiński, Julian Hermaszczuk,
Mirosław Juraszek, Tomasz Kaczuba, Mateusz Krojenka, Barbara Ksycka, Remigiusz 
Nowak, Waldemar Straczycki, Stanisław Tadej, Adrian Urbański, Mariusz Witczuk, Jakub 
Wójcik, Franciszek Wyrwa 
NIEOBECNI (1)
Dariusz Rybarczyk 
W dalszej kolejności Przewodniczący Rady Powiatu Waldemar Straczycki przystąpił do 
głosowania w sprawie przyjęcia porządku obrad dzisiejszej sesji z zaproponowana zmianą.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia porządku obrad z przyjęta zmianą. 
Wyniki głosowania
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (16)
Ewa Burzyńska, Kinga Buszkiewicz, Roman Chmara, Dariusz Gapiński, Julian Hermaszczuk,
Mirosław Juraszek, Tomasz Kaczuba, Mateusz Krojenka, Barbara Ksycka, Remigiusz 
Nowak, Waldemar Straczycki, Stanisław Tadej, Adrian Urbański, Mariusz Witczuk, Jakub 
Wójcik, Franciszek Wyrwa 
NIEOBECNI (1)
Dariusz Rybarczyk 
Przewodniczący Rady Powiatu Waldemar Straczycki stwierdził, że porządek obrad został 
przyjęty z zaproponowaną zmianą i przedstawiał się następująco:
   1. Otwarcie sesji.  
   2. Stwierdzenie prawomocności obrad.
   3. Przedstawienie porządku obrad.
   4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.  
   5. Sprawozdanie Starosty Chodzieskiego z działalności Zarządu Powiatu w okresie   
       między sesjami.  
   6. Podjęcie uchwał w sprawach:
     a) delegowania dwóch radnych do Komisji Bezpieczeństwa i Porządku,
     b) przyjęcia planu pracy Rady Powiatu Chodzieskiego na rok 2023,
     c) wykreślony,
     d) zatwierdzenia rocznego planu kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu 
         Chodzieskiego,
     e) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Chodzieskiego,
     f) zmiany uchwały budżetowej na rok 2023.   
   7. Sprawozdanie Nr 1/2023 Starosty Chodzieskiego z działalności Komisji Bezpieczeństwa 
       i Porządku za rok 2022.
   8. Interpelacje i zapytania radnych.
   9. Wolne głosy i oświadczenia.
 10. Zakończenie obrad.            
                                                                                                                                                       
Przystąpiono do kolejnego punktu porządku posiedzenia
4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.                                                                         
Przewodniczący Rady Powiatu Waldemar Straczycki poinformował, że do protokołu nie 
wpłynęły żadne uwagi. Następnie zapytał, czy są pytania lub propozycje do protokołu? 
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Żadnych pytań nie było przystąpiono więc do głosowania. 

Głosowano w sprawie:
przyjęcia protokołu z poprzedniej sesji.
Wyniki głosowania
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (16)
Ewa Burzyńska, Kinga Buszkiewicz, Roman Chmara, Dariusz Gapiński, Julian Hermaszczuk,
Mirosław Juraszek, Tomasz Kaczuba, Mateusz Krojenka, Barbara Ksycka, Remigiusz 
Nowak, Waldemar Straczycki, Stanisław Tadej, Adrian Urbański, Mariusz Witczuk, Jakub 
Wójcik, Franciszek Wyrwa 
NIEOBECNI (1)
Dariusz Rybarczyk 
Protokół z poprzedniej sesji został przez Radę Powiatu Chodzieskiego przyjęty.

Kolejnym punktem sesji było
5. Sprawozdanie Starosty Chodzieskiego z działalności Zarządu Powiatu w okresie 
między sesjami.                                                                                                                      
Przewodniczący Rady Powiatu Waldemar Straczycki poinformował, że sprawozdanie zostało 
radnym dostarczone i zapytał czy są pytania do tego sprawozdania? Pytań nie było.
Sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu w okresie między sesjami 
stanowi załącznik nr 2  do niniejszego protokołu.                                                                    

Przystąpiono do realizacji kolejnego punktu porządku posiedzenia.                                           

6. Podjęcie uchwał w sprawach:                                                                                              
Pierwszy projekt uchwały dotyczył
a) delegowania dwóch radnych do Komisji Bezpieczeństwa i Porządku,                          
Przewodniczący Rady Powiatu Waldemar Straczycki udzielił głosu Staroście Mirosławowi 
Juraszkowi.
Starosta Mirosław Juraszek poinformował, że rozmawiał z panem Wyrwą, który wnosił 
postulat  o uzupełnienie składu komisji. Zauważył, że w tej komisji każdy głos doradczy, 
który ma doświadczenie się liczy. Wyjaśnił, że z przepisu wynika, że rada może wytypować 
dwóch członków spośród rady ale starosta ma również możliwość wytypowania osób 
doradczych. W związku z tym obiecał, że powoła pana Mateusza Krojenkę do tej komisji        
z ramienia kandydatów od starosty.                                                                                              
Następnie Przewodniczący Rady Powiatu Waldemar Straczycki zapytał, czy są pytania do 
tego projektu? Pytań nie było więc Przewodniczący Rady Powiatu Waldemar Straczycki 
odczytał projekt uchwały i przystąpiono do głosowania.                                                             

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały w sprawie delegowania dwóch radnych do Komisji Bezpieczeństwa i 
Porządku,
Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (15)
Ewa Burzyńska, Kinga Buszkiewicz, Roman Chmara, Dariusz Gapiński, Julian Hermaszczuk,
Mirosław Juraszek, Tomasz Kaczuba, Mateusz Krojenka, Barbara Ksycka, Waldemar 
Straczycki, Stanisław Tadej, Adrian Urbański, Mariusz Witczuk, Jakub Wójcik, Franciszek 
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Wyrwa 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Remigiusz Nowak 
NIEOBECNI (1)
Dariusz Rybarczyk 
Uchwała Nr XL/304/2023 z dnia 6 lutego 2023 r. w sprawie delegowania dwóch radnych 
do Komisji Bezpieczeństwa i Porządku została przez Radę Powiatu Chodzieskiego 
podjęta i stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.

Kolejny projekt uchwały dotyczył
b) przyjęcia planu pracy Rady Powiatu Chodzieskiego na rok 2023,                               
Przewodniczący Rady Powiatu Waldemar Straczycki poinformował, że ten plan został 
radnym przedstawiony i zapytał, czy są pytania do tego projektu? Pytań nie było więc 
Przewodniczący Rady Powiatu Waldemar Straczycki odczytał projekt uchwały i przystąpiono
do głosowania.                                                                                                                              

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Powiatu Chodzieskiego na rok 2023,
Wyniki głosowania
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (12)
Ewa Burzyńska, Kinga Buszkiewicz, Dariusz Gapiński, Julian Hermaszczuk, Mirosław 
Juraszek, Tomasz Kaczuba, Barbara Ksycka, Remigiusz Nowak, Waldemar Straczycki, 
Adrian Urbański, Mariusz Witczuk, Jakub Wójcik
WSTRZYMUJĘ SIĘ (4)
Roman Chmara, Mateusz Krojenka, Stanisław Tadej, Franciszek Wyrwa 
NIEOBECNI (1)
Dariusz Rybarczyk 
Uchwała Nr XL/305/2023 z dnia 6 lutego 2023 r. w sprawie przyjęcia planu pracy Rady 
Powiatu Chodzieskiego na rok 2023 została przez Radę Powiatu Chodzieskiego podjęta  
i stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.

c) wykreślony 
                                                                                                                                                       
Kolejny projekt uchwały dotyczył
d) zatwierdzenia rocznego planu kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu 
Chodzieskiego,
Przewodniczący Rady Powiatu Waldemar Straczycki zapytał, czy są pytania do tego 
projektu? Pytań nie było więc Przewodniczący Rady Powiatu Waldemar Straczycki odczytał 
projekt uchwały i przystąpiono do głosowania.                                                                            
Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego planu kontroli Komisji Rewizyjnej Rady
Powiatu Chodzieskiego, 
Wyniki głosowania
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (12)
Ewa Burzyńska, Kinga Buszkiewicz, Dariusz Gapiński, Julian Hermaszczuk, Mirosław 
Juraszek, Tomasz Kaczuba, Barbara Ksycka, Remigiusz Nowak, Waldemar Straczycki, 
Adrian Urbański, Mariusz Witczuk, Jakub Wójcik
WSTRZYMUJĘ SIĘ (4)
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Roman Chmara, Mateusz Krojenka, Stanisław Tadej, Franciszek Wyrwa 
NIEOBECNI (1)
Dariusz Rybarczyk 
Uchwała Nr XL/306/2023 z dnia 6 lutego 2023 r. w sprawie zatwierdzenia rocznego 
planu kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Chodzieskiego została przez Radę 
Powiatu Chodzieskiego podjęta i stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.
Kolejny projekt uchwały dotyczył
e) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Chodzieskiego,
Przewodniczący Rady Powiatu Waldemar Straczycki poprosił panią skarbnik o 
przedstawienie projektu tej uchwały w połączeniu ze zmianą budżetu na rok 2023, bo to jest 
główny powód zwołania tej sesji nadzwyczajnej.                                                                        
Skarbnik Anna Zdziebło omówiła projekty uchwał.                                                                    
Przewodniczący Rady Powiatu Waldemar Straczycki zapytał, czy są pytania do tych zmian? 
Pytań nie było więc Przewodniczący Rady Powiatu Waldemar Straczycki odczytał projekt 
uchwały i przystąpiono do głosowania.                                                                                        
Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Chodzieskiego,
Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (15)
Ewa Burzyńska, Kinga Buszkiewicz, Roman Chmara, Dariusz Gapiński, Julian Hermaszczuk,
Mirosław Juraszek, Tomasz Kaczuba, Mateusz Krojenka, Barbara Ksycka, Remigiusz 
Nowak, Waldemar Straczycki, Stanisław Tadej, Adrian Urbański, Mariusz Witczuk, Jakub 
Wójcik
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Franciszek Wyrwa 
NIEOBECNI (1)
Dariusz Rybarczyk 
Uchwała Nr XL/307/2023 z dnia 6 lutego 2023 r. w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy
Finansowej Powiatu Chodzieskiego została przez Radę Powiatu Chodzieskiego podjęta   
i stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.

Kolejny projekt uchwały dotyczył
f) zmiany uchwały budżetowej na rok 2023.
Przewodniczący Rady Powiatu Waldemar Straczycki poinformował, że projekt uchwały 
dotyczy tych zmian, które były przedstawione i zapytał, czy są pytania do tego projektu 
uchwały? Pytań nie było więc Przewodniczący Rady Powiatu Waldemar Straczycki odczytał 
projekt uchwały i przystąpiono do głosowania.                                                                            
Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2023. 
Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (14)
Ewa Burzyńska, Kinga Buszkiewicz, Dariusz Gapiński, Julian Hermaszczuk, Mirosław 
Juraszek, Tomasz Kaczuba, Mateusz Krojenka, Barbara Ksycka, Remigiusz Nowak, 
Waldemar Straczycki, Stanisław Tadej, Adrian Urbański, Mariusz Witczuk, Jakub Wójcik
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)
Roman Chmara , Franciszek Wyrwa 
NIEOBECNI (1)
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Dariusz Rybarczyk 
Uchwała Nr XL/308/2023 z dnia 6 lutego 2023 r. w sprawie zmiany uchwały budżetowej 
na rok 2023 została przez Radę Powiatu Chodzieskiego podjęta i stanowi załącznik       
nr 7 do niniejszego protokołu.

7. Sprawozdanie Nr 1/2023 Starosty Chodzieskiego z działalności Komisji 
Bezpieczeństwa i Porządku za rok 2022.                                                                   
Przewodniczący Rady Powiatu Waldemar Straczycki poinformował, że sprawozdanie zostało 
radnym przedstawione i zapytał, czy są pytania do tego sprawozdania? Pytań nie było 
przystąpiono więc do głosowania.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia sprawozdania Nr 1/2023 Starosty Chodzieskiego z działalności Komisji 
Bezpieczeństwa i Porządku za rok 2022. 
Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (14)
Ewa Burzyńska, Kinga Buszkiewicz, Roman Chmara, Dariusz Gapiński, Julian Hermaszczuk,
Mirosław Juraszek, Tomasz Kaczuba, Mateusz Krojenka, Barbara Ksycka, Remigiusz 
Nowak, Waldemar Straczycki, Adrian Urbański, Mariusz Witczuk, Jakub Wójcik
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)
Stanisław Tadej, Franciszek Wyrwa 
NIEOBECNI (1)
Dariusz Rybarczyk 
Sprawozdanie Nr 1/2023 Starosty Chodzieskiego z działalności Komisji Bezpieczeństwa  
i Porządku za rok 2022 zostało przez Radę Powiatu Chodzieskiego przyjęte i stanowi 
załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.

8. Interpelacje i zapytania radnych.
Przewodniczący Rady Powiatu Waldemar Straczycki poinformował, że nie wpłynęły żadne 
interpelacje ani zapytania.
Następnie Przewodniczący Rady Powiatu Waldemar Straczycki zapytał, czy w tym punkcie 
ktoś chce zabrać głos?                              
Żadnych głosów nie było przystąpiono więc do realizacji kolejnego punktu porządku 
posiedzenia.                                                                                                                                   

                                                                                                                                                       
9. Wolne głosy i oświadczenia.
Przewodniczący Rady Powiatu Waldemar Straczycki udzielił głosu radnemu Stanisławowi 
Tadejowi, który zapytał czy jeszcze w tym miesiącu będzie sesja?                                             
Starosta Mirosław Juraszek odpowiedział, że nie, chyba że zaistnieją jakieś nieprzewidziane 
okoliczności.                                                                                                                                 
Radny Remigiusz Nowak poprosił o przedstawienie sytuacji kadrowej Szpitala Powiatowego 
w Chodzieży, jak to wygląda w sensie braków, czy są takowe. Zapytał czy szpital jest w pełni
zabezpieczony jeżeli chodzi o kadrę?                                                                                           
Starosta Mirosław Juraszek powiedział, że kilka dni temu było spotkanie w szpitalu ponieważ
chyba piąty projekt dyrektora Szplita został rozstrzygnięty pomyślnie. Dostali prawie milion 
siedemset tysięcy. Wie, że jest już w drodze szósty projekt. Przy tej okazji było poruszanych 
dużo tematów na temat szpitala i obchód szpitala z marszałkiem Woźniakiem. Stwierdził, że 
dyrektor nie sygnalizował sytuacji, które by paraliżowały pracę szpitala. Wie, że zdarzają się 
sytuacje , szczególnie w weekendy, kiedy nie przyjmuje szpital we Wągrowcu, Czarnkowie    
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i gdzieś jeszcze i potrafią ludzie przyjeżdżać z pacjentami, z małymi dziećmi nawet z Kcyni. 
Takie przypadki były. Zdarza się, że jest 100 przyjęć w ciągu jednej nocy czy jednej doby. 
Szpital radzi sobie i na tą chwilę nie ma sygnałów żeby był jakiś problem. Poinformował, że 
jeżeli jest na konwentach powiatów to NFZ wręcz naciska na samorządowców żeby w 
przypadku oddziałów, które nie są obłożone dostateczną ilością pacjentów, które się w jakiś 
sposób nie finansują, podejmować decyzje o likwidacji. W szczególności to dotyczy 
oddziałów położniczych. Samorządowcy raczej nie chcą i nie są skłonni na takie rozwiązania.
w tej chwili iść. NFZ straszy, że poniżej pewnej normy na dany oddział nie będą świadczyli 
finansowej usługi na rzecz takiego oddziału. Więc może być tak, że będziemy w jakimś 
kłopocie i będzie trzeba szukać rozwiązań. Zaznaczył, że przedstawił to tak ogólnie, bo gdyby
miał odpowiedzieć szczegółowo, to musiałby się przygotować po rozmowie z dyrektorem 
Szplitem. Wie, że sam dyrektor staje do dyżurów kiedy nie może na te dyżury znaleźć 
chętnych. Szpital pracuje i jako jeden z sześciu w Wielkopolsce nie ma długów, a jako jeden  
z dwóch szpitali w Wielkopolsce  ma bilans dodatni. Myśli, że od tej strony finansowej jest 
zarządzany poprawnie. Poinformował, że spotkał ostatnio kilku pacjentów, którzy bardzo 
chwalili swój pobyt  w szpitalu. Przyznał, że zdarza mu się słyszeć też uwagi od innych 
pacjentów, którzy mają inne oczekiwania i takie rzeczy się zdarzają. Myśli, że odpowiedzią 
jest też kwestia skarg na szpital. Takie skargi były czytane ostatnio na posiedzeniu rady 
społecznej. Znaczna część tych skarg została rozpatrzona jako bezzasadna ale też się zdarzają 
takie, że dyrekcja przyznaje, że należy coś poprawić. Były takie dwa przypadki. Nie było 
postępowań sądowych bo takie przypadki się też zdarzają.                                                         
Radny Roman Chmara dodał, że inwestycje w szpitalu wynoszą ponad 10 mln zł i są to 
potężne inwestycje. Chciałby żeby powiat proporcjonalnie miał takie duże inwestycje. 
Następnie zapytał co z drogą do Sypniewa, czy są już przyznane pieniądze, o których mówili 
na ostatniej sesji.                                                                                                                          
Wicestarosta Mariusz Witczuk odpowiedział, że jeżeli chodzi o drogę do Sypniewa, to mają 
złożone dwa wnioski i jeden został rozpatrzony pozytywnie. W tej chwili jest uzupełniany      
i wkrótce będzie informacja z urzędu marszałkowskiego. Natomiast jeżeli chodzi o drugi 
wniosek czekają na rozstrzygnięcie. Stwierdził, że na pewno w tym roku rozpocznie się 
realizacja tego pierwszego odcinka. Czekają na rozstrzygnięcie drugiego.                                 
Radny Stanisław Tadej zapytał o drogę przez Kaczory do Piły, czy tam jest coś planowane, 
chociaż jakiś remont, bo ta droga jest w coraz gorszym stanie a nasycenie ruchu na tej drodze 
jest bardzo duże. Szkoda żeby ta droga do końca się rozwaliła. Zauważył, że powinniśmy 
wszelkimi sposobami myśleć o tym żeby cokolwiek robić na tym odcinku.                               
Starosta Mirosław Juraszek odpowiedział, że na tą chwilę na tym odcinku są tylko 
przewidziane bieżące remonty. Stwierdził, że są w stanie wygenerować środki finansowe       
w jakiejś określonej sumie z własnej strony i te środki muszą być uzupełnione o projekty 
zewnętrzne. Na dzisiaj nie składali wniosków na tą drogę. Przypomniał, że kiedyś był projekt 
na tą drogę od mostu do samego Orlenu i przez Nietuszkowo, ale szans na to nie mają. 
Przykładem na to jest droga w Sypniewie. Kiedy proponują remont całej drogi, to takiego 
projektu nie ma. Więc ten remont podzielili aż na cztery odcinki i mają nadzieję, że w takich 
interwałach z różnych źródeł tą drogę w Sypniewie skończą. Znają problem drogi od mostu 
na Noteci do Chodzieży i chcieliby go móc rozwiązać jak najszybciej. Póki nie będzie 
możliwości finansowej nie spełnią tego oczekiwania ani wobec radnego, ani wobec siebie.      
Radny Julian Hermaszczuk wrócił do tematu szpitala i lekarzy. Stwierdził, że wydaje mu się, 
że chyba jest jakiś problem z obsadą lekarską ponieważ trafiając na izbę przyjęć przyjmował 
go ordynator oddziału wewnętrznego czyli w tym momencie na izbie przyjęć nie było lekarza.
Podejrzewa, że takich sytuacji jest więcej. Spędził sześć dni w tym szpitalu i jest pod 
wrażeniem zaangażowania pielęgniarek, lekarzy, ordynatora, wszystkich pracowników.          
To jest zupełnie inny oddział, o którym słyszał dużo wcześniej i może się wyrażać tylko 
pozytywnie o tym czego tam doświadczył. Ordynator tego oddziału pracuje ponad wszelkie 
standardy. Nie liczył godzin, bo nie wiedział, że taki temat będzie na sesji ale on większość 
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życia spędza na tym oddziale. Tak chyba nie powinno być a to wynika z tego, że nie można 
znaleźć lekarzy na dyżury, szczególnie na weekendy, bo wtedy jest największy problem. 
Myśli, że temat jest wart zainteresowania i dobrze byłoby przegadać to z dyrekcją szpitala,   
bo na dłuższą metę taki styl pracy i z takim obciążeniem może się źle skończyć. Myśli, że 
temat jest ważny i warto o tym porozmawiać i podjąć jakieś konkretne działania ku temu żeby
ta obsada lekarska w szpitalu się zwiększyła. Zauważył, że będzie apelował żeby ten 
planowany od kilku lat remont oddziału wewnętrznego się w końcu odbył, bo wtedy wygląd 
tego oddziału byłby adekwatny do zaangażowania lekarzy i całego personelu tego oddziału.    
Przewodniczący Rady Powiatu Waldemar Straczycki powiedział, że był kilka dni na ortopedii
kilka miesięcy temu i też by wnioskował żeby najpierw na ortopedii zrobić remont. Zaznaczył
że remonty są potrzebne. Poinformował, że na posiedzeniu rady społecznej szpitala sprawa 
lekarzy była omawiana i problem jest w całym kraju. Dyrektor Szplit ze swoja kadrą 
intensywnie szuka lekarzy. Radzą sobie ale w bardzo trudnej sytuacji kadrowej tych lekarzy 
brakuje i nie jest to temat odłożony, tylko intensywnie są poszukiwani.                                     
Starosta Mirosław Juraszek stwierdził, że ten temat wraca od kilku lat. Użytecznymi na 
terenie szpitala są już chociażby studenci rezydenci i próbują to uświadamiać funduszowi 
narodowemu i innym decydentom, bo jak idą na oddział szpitalny w klinice to często za 
lekarzem idzie piętnastu studentów. Apelują żeby tych studentów kierować do szpitali 
powiatowych. Oni będą mieli wtedy możliwość samodzielnego doświadczenia kontaktu          
z pacjentem. Będą mogli nabrać większego doświadczenia, a na pewno ta ich obecność u nas 
przekładałaby się na rozwiązanie przynajmniej części niektórych problemów kadrowych. 
Radny Tomasz Kaczuba stwierdził, że ma nadzieję graniczącą z pewnością, że ruszą drogę 
Rutki-Sypniewo. Powiedział, że tysiąc czterysta metrów będzie do dębu zrobione jeszcze za 
ich kadencji. Zauważył, że cieszy się, że jest jednym z mieszkańców gminy Margonin, który 
w 100% wierzy, że tak będzie. Drugą sprawą, którą poruszył było zazwyczaj wypowiadanie 
się na temat złego traktowania w szpitalu. Stwierdził, że chce wypowiedzieć się w imieniu 
tych osób, które są dobrze traktowane. Uważa, że personel, który tam jest można tylko 
stawiać za wzór. I takie głosy do niego docierają. Nie docierają natomiast  negatywne. Trzecia
sprawa, którą poruszył to przypomniał, że kiedyś mówiąc o lekarzach i personelu wnioskował
o stypendium dla tych, którzy są obecnie na medycynie i może ich w jakiś sposób związać      
z powiatem. Taka sytuacja niedługo po jego wypowiedzi miała miejsce w Turku. Tamten 
powiat stał się organem, który płacił stypendium danym osobom i te osoby były zobowiązane 
żeby jakiś czas przepracować na rzecz powiatu. Może trzeba by się pochylić nad tym, żeby ci 
którzy są obecnie studentami zobaczyli gdzie jest nasz powiat i na jego rzecz służyli.               
Przewodniczący Rady Powiatu Waldemar Straczycki stwierdził, że ta sytuacja była już 
analizowana kilkakrotnie i nie ma w tej chwili takiej możliwości.                                              
Radny Stanisław Tadej zauważył, że w dyskusjach się tego nie podnosi, mimo że duże środki 
poszły z funduszy rządowych, to nigdy się nie podkreśla jaka kwota pieniędzy jest 
przeznaczana z prywatnych funduszy na prywatną służbę zdrowia. Uważa, że należałoby te 
dwie kwoty razem podsumować, bo ciągle się narzekało, że tych środków, dawniej czy teraz 
jest mało. Ta kwota jest mało znana i trzeba by podsumować te dwie kwoty. Wracając do tej 
kwestii w dłuższej perspektywie, ta reforma ochrony zdrowia na pewno stwarza jakieś opory, 
problemy i ona idzie powoli. Jest może za mało radykalna i dlatego to się też wiąże z tą 
ilością lekarzy itd. Zauważył, że bardzo się skrócił czas pobytu pacjentów w szpitalu po 
różnych operacjach poprzez duże finansowanie w dobry sprzęt. Kto się o to otarł wie, że jak 
kiedyś się było tydzień w szpitalu teraz są to dwa-trzy dni. A nieraz w ciągu jednego dnia. 
Odciążenie jest jeżeli chodzi o czas pobytu. Uważa, że ta struktura też powinna być w tym 
kierunku zreformowana. Jak w każdej korporacji służba zdrowia stworzyła barierę żeby nie 
dopuścić innych, chociażby lekarzy z Ukrainy. Pamięta czasy kiedy znalazło się wielu lekarzy
obcokrajowców, szczególnie z państw afrykańskich czy arabskich i oni dobrze się spisywali 
w służbie zdrowia. Do dzisiaj pracują. A przecież na teren Polski przybyło dużo Ukraińców    
i w stosunku do tego tych lekarzy nie widać. Uważa, że tu jest furtka do otwarcia tylko nie 
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można stwarzać sztucznych, formalistycznych barier, a przypuszcza, że te bariery są.               
Radny Franciszek Wyrwa nawiązał do finansowania inwestycji do Sypniewa. Stwierdził, że 
w mediach pokazują się informacje, że to załatwione, dopisywane są zasługi. Dobrze, że ma 
jednoznaczną odpowiedź, że to nie jest jeszcze zatwierdzone. Między innymi dlatego się 
wstrzymywał przy głosowaniu w przypadku WPF i budżecie. Przypomniał, że w 
zatwierdzonym budżecie na rok bieżący mają rozpisaną inwestycję na ponad 5 mln na trzy 
lata ale z Polskiego Ładu. Skoro na dzisiejsze materiały nie było zmiany w tym zakresie, że to
pójdzie przez urząd marszałkowski, to dla niego była informacja, że te środki nie są jeszcze 
zatwierdzone. I adekwatnie WPF musi być minimalnie trzyletni i na dany rok to wchodzi do 
budżetu i również mają zapisane, jeżeliby to weszło, są to środki z Polskiego Ładu. Rozumie 
że jeżeli będzie dofinansowanie z urzędu marszałkowskiego, to będzie musiało być 
posiedzenie rady powiatu żeby zaktualizować te dokumenty. Na pewno też będzie potrzebna 
zmiana porozumienia. Dlatego to jest nieprawdziwa informacja, że z terenu gminy Margonin 
nikt w to nie wierzył. Jest porozumienie pomiędzy gminą a starostwem co do 
współfinansowania i burmistrz się z tego nie wycofuje, tylko będą inne kwoty. A więc 
ponownie powiat będzie musiał wystąpić o zaktualizowanie tego porozumienia, podanie 
wysokości kwoty. Następnie ona na radę gminy by musiała wejść. Dodał, że zmierza do tego, 
że ta inwestycja jest możliwa dzięki współfinansowaniu ze strony gminy Margonin, która nie 
musiała tego robić, bo jest to droga powiatowa. Z uwagi na to, że tam mieszkają również 
mieszkańcy gminy stąd Margonin chce współfinansować te 50% udziału własnego. 

10. Zakończenie obrad.
Innych głosów nie było więc Przewodniczący Rady Powiatu Waldemar Straczycki 
podziękował wszystkim za przybycie  i wobec wyczerpania porządku obrad o godz. 10:55 
zamknął obrady XL sesji Rady Powiatu Chodzieskiego.

                                    Przewodniczący
                                       Rady Powiatu Chodzieskiego

                                        Waldemar Straczycki 

Protokołowała

Maria Przygocka     
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